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H A N D I K A P P R Å D E T  F Ö R  FASTIGHETS- OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, MARKNÄMNDEN, 
TRAFIKNÄMNDEN OCH STOCKHOLMS 
PARKERINGS AB 

Protokoll nr 1, 
2006. 

 
Tid:  Torsdag 19 januari 2006  kl. 14.00-16.40. 
Plats: Fleminggatan 4, Gamla biblioteket.  
 
Justeras:  
 
 
Lasse Gustafsson  Ken Gammelgård   Elisabeth Bergvall 
 
Närvarande: 
Ledamöter: Handikapporganisationernas representanter. 
Lasse Gustafsson ordf. §§ 1-3 (NHR), Ken Gammelgård, 
ordf. §§ 4-14, (DHR), Elisabeth Bergvall (R), Åsa 
Jansson (RBU), Hjördis Stolt (Astma och allergi) och 
Monicka Zachari (SRF). 
 
Tjänstemän: Fastighets- och saluhallskontoret: Anne-
Christine Ehn och Klas Nilsson. Trafikkontoret: Göran 
Gahm §§ 1-3 och Lennart Klaesson §§ 12-14.  
Stockholm parkering: Björn Schwartz. 
 
§ 1.  Fastställande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utses ordförandena och 
Elisabeth Bergvall.  
 
§ 3. Information om snöröjning på handikapparke-
ringsplatser och övergångsställen, avtal mm.  
Göran Gahm framför bl. a. följande: 
Trafikkontoret har inget operativt ansvar för 
vinterväghållningen men en viss samordningsroll   
__________________________________________ 
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framför allt i mediakontakter och uppföljningar mot det 
centrala politiska systemet. Stadsledningskontoret skall 
verka för gemensamma förfrågningsunderlag för hela 
staden. Allmänna riktlinjer för drift och underhåll,    
med tanke på personer med funktionshinder, finns i 
Stockholm – en stad för alla. Stadsdelsförvaltningarna 
har det operativa ansvaret och bestämmer vilken 
driftstandard som ska gälla för snöröjning och 
halkbekämpning, men bygger i allmänhet på mångårig 
praxis. Avtalen med entreprenörerna är likartade över 
hela staden. Avtalstiden är mellan 5-8 år för att bl. a. få 
rutinerade entreprenörer och rimliga priser. Ett vanligt 
förekommande startkriterium är 2 cm snö på gångbanor 
för den första genomplogningen som ska utföras inom 10 
timmar på bostadsgator. Huvudgator och bussgator ska 
röjas snabbare. Sedan följer kompletteringsröjning.  
 
Manuella insatser behövs. Maskinerna når inte alla delar. 
Att snöröjningen inte alltid blir bra kan bl. a. bero på 
felparkerade bilar eller kunskapsbrist hos entreprenören. 
Några stadsdelar har en särskild service. Personer med  
funktionshinder kan ringa för att få att t ex få hjälp med  
att skotta fram bilen.  
 
Försök pågår med samordning av takskottning och 
stadens snöröjning av gångbanor.  
 
Trafikkontoret lovar att Rådets synpunkter skall 
vidareförmedlas till stadsdelarna. 
 
Rådet framhåller följande med hänvisning till det som 
framfördes på möte 2003-03-05 och med anledning av 
uppgifter från De handikappades riksförbund (DHR) 
Stockholmsavdelningen om aktuella  problem. 
 
- Efter plogning är det omöjligt att passera snövallarna 
mellan trottoar och gata till och från färdtjänstbussar och  
taxi.  
- Det är svårt att komma fram till den egna bilen. 
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- Det är besvärligt att komma till stolparna vid 
övergångsställen och att nyttja den nedfasade delen som 
inte snöröjts. 
- Det är problem med att lämna soporna. 
- Det är svårt att ta sig in i tunnelbanestationerna. 
 
-Gulmarkerade trottoarkanter ska hållas snöfria genom 
plogning och handskottning. 
- I avtalen kan förtydliganden göras om ansvar för att 
snöröjningen görs för att säkerställa framkomligheten för 
rörelsehindrade och synskadade personer. 
- Övervakningen kan skärpas. Arbetslösa personer, t ex 
personer med funktionshinder, kan anlitas för inspektion.  
- Det är angeläget att det som framförs av rådet dels 
behandlas i den grupp som har den centrala samord-
ningen dels förs vidare till stadsdelsförvaltningarna.  
- Eventuellt bör ett pilotprojekt startas för att klargöra 
om det som står i avtalen följs upp i praktiken.  
 
§ 4. Anmälan av protokollet för mötet 2005-12-08.   
Anmälan godkänns. 
 
§ 5. Information av Fastighets- och saluhallskontoret 
(FSK) om planerade tillgänglighetsåtgärder mm 
2006. Anne-Christine Ehn och Klas Nilsson framför bl. a 
följande:  
 
Tillgänglighetsplaner ska tas fram för de fastigheter som 
saknas dessa planer. 
 
Bland annat planeras följande åtgärder. 
- Kulturhuset: komplettering av skyltning och utbyte av 
belysning. 
- Medeltidsmuseet: ny entré. 
- Stadsbiblioteket: dörrautomatik, brandlarm mm 
- Strömsborg: handikapphiss.  
- Stadshuset: hiss till restaurangerna och ändring av 
ramper i visningsslingan. Bärbar hörslinga (gäller även 
Tekniska  Nämndhuset). 
- Stora toaletter i parklekar. 
- Trottoarer i Slakthusområdet. 
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Internationella kontakter hålls genom olika föreningar. 
 
Rådet föreslår att:  
- möte ska hållas med Kulturnämndens råd med tanke på 
FSK:s  lokaler och verksamheter i dessa lokaler. 
- platserna på Stadsteatern till vilka det säljs rabatterade 
biljetter måste göras tillgängliga och sittplatserna vid 
entrén i Kulturhuset måste ses över. 
- förvaltningen tar kontakt med Statens fastighetsverk 
som arbetar med att göra lokaler tillgängliga. 
 
Rådet pekar på att det finns brandsäkra hissar.  
 
Beträffande förfrågan från rådet om anpassade 
lägenheter som handhas av förvaltningen meddelas att 
FSK beslutat att sälja några av dessa.  
 
Rådet anser att de anpassade lägenheterna bör inköpas av 
staden och lämnas till Bostadsförmedlingen.  
 
(Information lämnad efter sammanträdet. Fastighets- och 
saluhallsnämnden har beslutat om försäljning av fyra 
bostadsrätter, tre 1 rok och en 4 rok. Motivet till 
försäljningen är att varken bostadsförmedlingen eller 
berörda förvaltningar har behov av dessa lägenheter. 
Fortsatt ägande kan ej motiveras och lägenheterna ska 
därför säljas på den öppna marknaden genom mäklare).     
 
§ 6. Parkeringstillstånd för rörelsehindrade (om 
avslag). Skrivelse av (kd).   
Trafikkontorets inhämtar rådets synpunkter innan 
ärendet behandlas i nämnden. Tjänsteutlåtandet 
diskuteras. Remisstid: 2006-01-27. 
 
Rådet instämmer i kontorets tjänsteutlåtande.   
 
§ 7. Remiss från Trafikkontoret om Cykelplan 2006 
för innerstan.  Förslaget hade utsänts.  Remisstiden 
utgår 2006-02-28. 
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Lasse Gustafsson och Monicka Zachari åtar sig att 
förbereda ett yttrande till näste möte då Trafikkontoret 
informerar om ärendet.   
 
§ 8. Inbjudan till seminarier om det 
Handikappolitiska programmet. Anmäls. Det framförs 
att följande seminarier är de mest viktiga för rådet: Tema 
om ökad medvetenhet 21/2, tema om tillgänglighet 21/3 
och tema om samverkan lokalt och globalt 30/5. 
Ytterligare information inväntas om seminarierna.  
 
§ 9. Nivåskillnader vi Slussen för att komma mellan 
Södermalmstorg och plan för att nå bl. a 
Nackabussarna. 
Sekreteraren framför att: 
- det går att komma mellan de olika nivåerna med 
hissarna vid tunnelbanan, 
- kontoret ska med KF diskutera möjligheten att personer 
med funktionshinder kan nyttja Katarinahissen utan 
kostnad,  
- det är inte lämpligt att bygga ramper på trapporna 
eftersom dessa är smala och branta. 
 
Besked om Katarinahissens användande ska inväntas. 
 
§ 10. Protokoll nr 10, 2005 från KS:s handikappråd. 
Anmäls. 
 
§ 11. Övriga frågor.  
 
a) Möte med Trafikkontorets kollektivtrafikutskott. 
Förslag: 11/4 kl. 11.00 då utskottet har sammanträde. 
Frågor ska förberedas. 
 
b) Skrivelser till nämndernas/styrelsens presidium 
om möte enligt instruktionen. 
Ordföranden sänder denna skrivelse. 
 
c) Eriksdalsbadet, Skanstull. 
En helhetsinventering bör göras och sammanträde med 
Idrottsnämndens råd ske. 
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d) Angående uppgifter om att tjänst ska dras in för 
tillgänglighetsarbetet inom Idrottsförvaltningen. 
En skrivelse bör sändas till Idrottsnämnden. Ordföranden 
och vice ordföranden i Idrottsnämndens råd och berörd 
tjänsteman bör inbjudas till möte.  
 
e) Möte med Kulturnämndens Handikappråd om 
lokaler och verksamheter.  
Möte bör planeras. (Se även § 5). 
 
§ 12. Lägesrapport om kampanjen riktad till 
näringslivet. Lennart Klaesson meddelar att ca 200 
förslag på bra lokaler, verksamheter och bemötande har 
inkommit. De flesta tipsen rör restauranger och caféer. 
En första gallring görs nu med hjälp av en checklista. 
16/2 kl. 17.00 kommer prisen att S:t Julianpriset att delas 
ut i Stadshuset och rådet inbjuds till denna ceremoni. 
 
Mätningar av hur budskapet om tillgänglighet går fram 
till näringsidkare görs både före och efter kampanjen. 
Det har redan visat sig att det finns en stor medvetenhet 
om behoven och en villighet att göra förbättringar.  
 
§ 13. Handlingars och lokalers tillgänglighet (mötets). 
Det påpekas att det i restaurangen i Tekniska 
Nämndhuset behövs dörröppnare vid ingång till hissen 
och till toaletten och annan placering av klädhängare i 
toaletten. 
 
§ 14. Nästa sammanträde. 
Torsdag 2 februari 2006 kl. 14.00-16.30. Förmöte med 
organisationernas representanter kl. 13.30. 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 


